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Ulf: Välkommen till Östhammars kommun. Podcast. Inblick. Östhammar. Och jag som säger 
det heter Ulf Andersson. Och som vanligt har jag Elin Dahm med mig här.  
 
 
 
Elin: Hej hej.  
 
 
 
Ulf: Hej! Idag har vi sällskap av Lelle.  
 
 
 
Lennart Jansson: Jajamensan! Lennart Jansson här. Galej, Öregrund. 
 
 
 
Ulf: Och du företagare där i Öregrund. Ja, och du har varit här på ett möte som jag tänker att 
vi ska berätta lite grann om. Och det var också lite grann som gäst på mötet. Det var jag som 
var värd på mötet.  
 
 
 
Elin: Jag var där för att lära mig.  
 
 
 
Ulf: Vad handlar mötet om? Kan du berätta lite kortfattat för de som inte var där?  
 
 
 
Elin: Det var ett möte med företagare som jobbar med ljud på olika sätt. Som har till exempel 
en krog där man spelar musik. Och om hur vi tillsammans kan jobba så att musiken blir en 
tillgång och inte ett problem, kan man väl säga utan att hur ska vi jobba med det här så att det 
upplevs som en som en styrka. Förgrund.  
 
 
 
Ulf: Vilka var det som var där? Eller har du ungefärlig bild av vilka som var där?  
 
 
 
Lennart Jansson: Ja, många av restaurangerna förstås. Och sen var det några andra som har 
annan verksamhet som också har musik ibland och så. Men i det stora hela var det väl 



krögare. Och några andra. Jag behöver inte rabbla namnet, men vi var 15 stycken i alla fall.  
 
 
 
Ulf: Det var några som var med på länk också. Så det var en bra uppslutning, och 
myndigheternas sida. Ska vi säga det också, att det var miljöinspektörer där och 
livsmedelsinspektörer och hälsoskyddsinspektör där? Så det var de som arbetar med vad vi 
kallar för tillsynen då. Men det här är ju en podcast också. Och Lelle du har ett företag, ska 
du inte berätta lite kort om vad gör du och ditt företag? Bara lite så att alla kanske inte känner 
till det.  
 
 
 
Lennart Jansson: Nej, det gör inte alla förstås. Nej, jag har en liten trevlig fartyg som jag 
kör ut i skärgården runt Öregrund med lite mat och dryck och lite musik och utflykter på 
sommarhalvåret då. riktigt roligt och uppskattat.  
 
 
 
Ulf: När börjar säsongen?  
 
 
 
Lennart Jansson: Första bokningen i år är 17 maj och den sista. Än så länge är sista veckan i 
augusti tror jag det var och det är ungefär där det ligger. Det ska vara varmt och skönt.  
 
 
 
Ulf: Och om vi ska knyta an till det här med ljud, och det tycker jag att vi ska göra, så påstår 
jag ändå att det som jag hör det är att ljud från verksamheter inte var lika störande 2024 som 
det har varit tidigare år. Du berättade på mötet lite grann hur du uppfattade en sommardag när 
du kom in 2023, och sen ställde du det i relation till hur du upplevde situationen 2024. Kan 
du berätta för de som inte var där? Vad var det för någonting som du la märke till?  
 
 
 
Lennart Jansson: Jo, vi har ju hållit på i 5:e säsongen nu och -23 var faktiskt värst. Men när 
man kommer in och glidandes på på kvällen så hör man ju liksom ljudvolym, mattan som 
rullas ut över hamnbassängen att man kommer i. Mitt ute på kan man säga. Och -23. Var det 
ett hiskligt liv vissa helger. Det är inget snack om det. Någon annan bara oj oj oj oj oj vad det 
låter. Men 2024 var det riktigt, riktigt okej. Visst, det var högt ibland, men det får väl vara 
också när det är riktig. När det är något stort på gång. Det är inget snack om det tycker jag. 
Men skillnaden var markant så att man verkligen, verkligen reagera. -23 så tänkte jag fan, det 
här kommer inte att gå, Någon kommer att få stänga varenda ställe snart. För det lät ju helt 
bedrövligt. Men det går åt rätt håll.  
 
 
 
Ulf: Vi arbetar lite grann i medvind.  
 



 
 
Lennart Jansson: Det ska väl bli lagom för alla medborgare kan man tycka.  
 
 
 
Ulf: Men vi är inte nöjda utan vi har fortfarande saker som vi vill slipa på tycker vi. Elin, vad 
tar du med dig från mötet idag?  
 
 
 
Elin: Vi gick igenom lite hur man gör i Visby, och nu har ju miljökontoret sagt att i maj så 
kommer man att begära in egenkontrollplaner från från de som som avser ha 
musikunderhållning på olika sätt i sommar. Och det jag tar med mig är väl att jag upplever att 
de som jag hade möte tillsammans med känner att om vi gör det här ihop och vi gör det här 
bra, så har vi ett bra utgångsläge så att de som bor kan känna att det är en bra miljö att bo i 
och att de fortfarande kan bedriva sin verksamhet på ett bra sätt. Så jag tror jag tar med mig 
känslan av att det här kan bli bra. En känsla.  
 
 
 
Ulf: Av samarbete till och med.  
 
 
 
Elin: Förhoppningen om ett bra samarbete där vi kanske kan hjälpa till. Att Den som känner 
att jag inte riktigt. Jag har inte riktigt det här själv kan få hjälp. Att kommunen kanske kan 
bistå. Att vi har ett uppsamlingsheat i slutet av april så att vi kan titta så att alla känner att de 
har har sitt ordnat liksom. Det tyckte jag kändes bra.  
 
 
 
Ulf: Du sa Ett ord är egenkontroll. Jag tänker att vi ska dissekera det ordet lite grann och då 
som chef för en myndighet. För det är jag ju trots allt så tänker jag att jag ska berätta att om 
man har en verksamhet så har man en skyldighet att ha koll på verksamheten, och det innebär 
att man kan till exempel inte släppa ut föroreningar i luft och vatten på vilket sätt man vill, 
och detsamma gäller förstås ljudnivåer. Det som vi uppehöll oss ganska mycket kring idag 
var just Hur ser en sådan här egenkontrollplan ut och vilka krav ställs på på en verksamhet? 
Du drog en parallell kring kring din erfarenhet på sjön, kan du säga någonting om det?  
 
 
 
Elin: Vad är en egenkontroll?  
 
 
 
Lennart Jansson: Jo, handelsflottan har ju och även all yrkestrafik kan vi säga. Till sjöss så 
har det funnits en som heter Ekan i många herrans år, och den innebär att vi är skyldiga att 
upprätta ekan själv och den bestämmer du själv hur det ska se ut. Men det finns vissa man 
måste luta sig mot såklart, och den är hela spektrat från säkerhetsutrustning, brand, 
utrustning, miljö, allting. Och den genomför man då. Vissa fartyg gör man en gång i 



månaden, vissa punkter och vissa kanske man gör en gång om året. Det är väldigt bra och den 
lär sig när man godkänner och registrerar Transportstyrelsen och sen får man åka med båten. 
Innan får man inte åka med den. Så enkelt är det.  
 
 
 
Ulf: Det är för att säkerställa dels de som man har med i båten men även andra tänker jag.  
 
 
 
Lennart Jansson: Ja, det är visst passagerare och det är väl en jättebra grej att använda det 
syftet med. Men dokumentet kanske inte finns hundra idag. Men vi jobbar ju mot det. Eller 
ja, ni gör ju det tillsammans med oss och förhoppningsvis så får det som passar vår miljö  
 
 
 
Ulf: och det ska man väl också ha klart för sig att huvudsyftet med myndighetens verksamhet 
är att säkerställa att verksamheterna har sådana här egenkontrollplaner. Det är det som är 
poängen, liksom.  
 
 
 
Elin: Att hjälpa fram så att det blir bra.  
 
 
 
Ulf: Ja precis.  
 
 
 
Ulf: Vad tog du med dig från mötet idag som du känner att det här kan vi arbeta vidare. 
Vilken känsla har du från det här mötet?  
 
 
 
Lennart Jansson: Det är väl alltid bra att få information och kunskap om saker och ting, 
liksom att det här finns och det ska vi följa så gott du kan med det vi har på benen helt enkelt. 
Och jag har ju ingen ekan för ljud och liv hos mig. Nu är ju inte jag kanske den som väsnas 
mest. Det kan jag väl inte tycka själv i alla fall. Men det är ju också så att jag kommer att 
upprätta en ekan, absolut.  
 
 
 
Ulf: Du fick ju se den här som man hade tagit fram i Visby och vi hade en diskussion om 
den. Den kanske var lite väl ambitiös kändes det som. Vi kanske behöver titta på vad är 
relevant för vårat.  
 
 
 
Elin: Vad är Lägsta nivå? Kanske man kanske inte ska börja med högsta krav?  
 



 
 
Lennart Jansson: Nej precis. Då blir det för övermäktigt. Det kan ju vara jättestora lokaler 
med 30 anställda som kan och kan jobba med det hela tiden. Det går ju inte i Öregrund, det 
går ju inte.  
 
 
 
Elin: Nej, lägga oss på en nivå Som som är fullgod men kanske inte med extra allt i.  
 
 
 
Lennart Jansson: Nej.  
 
 
 
Elin: Det tycker jag vi kom fram till tillsammans.  
 
 
 
Ulf: Finns det någonting som du känner att kommunen bör ta med sig? Du hade en 
diskussion till exempel om tidpunkten. Kan du berätta någonting om dina tankar där? Om du 
vill skicka en passning till politiken till exempel.  
 
 
 
Lennart Jansson: Det kan vi väl göra? Och nog är det väl lite snålt med att stänga 22:00 på 
musiken på alla dagar, utan att man. Plus att till 23:00 istället den timmen på fredag lördag 
om inte annat. Det gör väl inget ont? De här korta veckorna vi pratar om då är i alla fall folk i 
farten. Sen kanske det är en åsikt som kan vara kul att lyfta.  
 
 
 
Ulf: Elin du hörde jag också och det gjorde jag också. Men jag tänkte att du nappade lite 
grann på det, att krögarna funderade på om de skulle söka en gemensam dispens För någon 
helg eller så.  
 
 
 
Elin: För vår inspektör var tydlig med att säga att det är den som har sökt dispens för att få 
spela längre än den som får spela längre. Om Om jag och Lelle söker tillsammans, då får vi 
och får den godkänd så får vi spela. Men det innebär inte att du, om du inte var med och 
sökte, får glida med på den, utan vill alla spela under en kväll. Det är något evenemang, då 
söker alla och då tänkte de att vi kanske kan söka tillsammans till exempel. Midsommarafton 
är väl en sån kväll som man kan tänka sig att de är intresserade av. Sen är det upp till 
politikerna att bestämma om de beviljar det eller inte såklart, och det är alla medvetna om. 
Men men, att tänka tillsammans för då tar man också ansvar tillsammans tänker jag. För det 
där är ju klurigt när det är många som spelar samtidigt så kan ju ljudnivån vid husväggen bli 
ganska hög. Så att tänka tillsammans var det tyckte jag lät som en väldigt klok idé.  
 



 
 
Ulf: Och det är ju en aktör som har lämnat in en ansökan om dispens och fått. Och det är 
båtveckan Veckan.  
 
 
 
Elin: Och den är redan klar.  
 
 
 
Ulf: Så en båtvecka kommer det att vara. Även 2025 kan vi se fram emot.  
 
 
 
Elin: Absolut. Men det kan hända mycket annat i Öregrund också.  
 
 
 
Ulf: Innan vi avslutar finns det något mer som vi bör tänka på inför sommarsäsongen 2025? 
Har du några nyheter i verksamheten, till exempel Lennart, som du tänker på? 
 
 
 
Lennart Jansson: Näe, ja det blir ett regntak som är snabbt monterat, eller tält som har kört 
några år och är under konstruktion? Då håller jag på och bygger nu. Så det är väl det mesta 
som är nyhet. Så sen VIP klubben rullar väl på där med när man kan vara lite olika 
medlemmar som kommer. 
 
 
 
Elin: Och besöksnäringen Hoppas fortfarande på att Lelle ska köra båt för för allmänheten. 
Lite på dagtid utan servering och så. Men men, det är lite lurigt att ta sig ut i vår skärgård om 
man inte har egen båt, Så förhoppningen är att Lelle ska ta den passningen vad det lider.  
 
 
 
Lennart Jansson: Jag har faktiskt börjat och börjat tagit tag i min tullkryssare som blir lite 
enklare och lite. annan variant med mera utflyktsbåt.  
 
 
 
Elin: Utflyktsbåtar har vi inte så många och det efterfrågas faktiskt av besöksnäringen att det 
skulle finnas.  
 
 
 
Lennart Jansson: Det kommer, det kommer.  
 
 
 



Elin: Lelle fixar det.  
 
 
 
Ulf: Jamen vad roligt! Och sen är det ju faktiskt på det viset att jag har ju själv lovat att jag 
ska vara med och göra tillsyn i Öregrund i sommar. Och visst är det så att jag har bokat upp 
dig också på nån kväll där?  
 
 
 
Elin: Jag tror att Det är bra för mig att vara med och se lite hur det funkar och höra, för jag är 
ju annars inte ute D Jag är inte med i de ärendena så då tänker jag att det kan vara klokt. Så 
det har jag, det har jag tänkt mig.  
 
 
 
Ulf: Men då syns vi i sommar i Öregrund.  
 
 
 
Lennart Jansson: Ja, kanske i april med avstämningen dessförinnan.  
 
 
 
Ulf: Vi får komma då. Ja, absolut, det kan du räkna med. Stort tack för att du ställde upp på 
den här korta podcasten och stort tack även till dig Elin.  
 
 
 
Elin: Tack själv!  
 
 
 
Ulf: Och så tackar jag dig som lyssnade och vi syns väl igen nästa vecka eller veckan därpå. 
Tack så mycket!  
 


